
Motion av Peter Wallmark (SD) och Linnea Vinge (SD) om att tillsätta en kommunal 
utredning gällande kriminalitet på stadens fritidsgårdar

Majoriteten framhåller ofta kommunala fritidsgårdar som en förebyggande åtgärd för att unga 
dras in i kriminalitet, trots att det inte finns någonting som styrker det. Stockholmspolisen 
vittnar istället om hur fritidsgårdar används för droghandel och rekrytering av kriminella. De 
pekar också på att kriminella erhåller anställningar på fritidsgårdarna. Dessa uppgifter pekar 
mot allt annat än trygga och säkra miljöer för stadens ungdomar. 

Redan på 1970-talet utreddes de kommunala fritidsgårdarna i Stockholms stad. Utredningen 
jämförde registrerad brottslighet hos de ungdomar som ofta besökte fritidsgårdarna med 
övriga ungdomar. Det visade sig då att ungdomarna på fritidsgårdarna registrerades för fler 
brott och vid fler tillfällen än de övriga. I en senare studie från Brottsförebyggande rådet har 
detta resultat bekräftats.

Sverigedemokraterna föreslår därför att en utredning av de kommunala fritidsgårdarna görs 
likt den på 1970-talet. Denna ska kartlägga om ungdomar som vistas på stadens fritidsgårdar i 
högre andel är kriminella än andra ungdomar eller inte. Den ska även granska huruvida 
personal på fritidsgårdarna förekommer i belastningsregistret eller inte. Syftet med en sådan 
utredning är att följa upp om fritidsgårdar verkligen kan anses förebygga att unga dras in i 
kriminalitet.
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår vi

Att en utredning av de kommunala fritidsgårdarna som kartlägger förekomsten av kriminalitet 
hos ungdomar och personal tillsätts
Att denna redovisas för kommunfullmäktige
Att utdrag ur belastningsregistret ska krävas vid anställning på stadens fritidsgårdar

Stockholm den 4 september 2020


